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memo 
  
Aan Agendacommissie 
Van Burgemeester en griffier 
Onderwerp Meervoudige democratie 
Datum 27-1-2017 
  
 
In de vergadering van 22 december is afgesproken een verdere uitwerking van de aanpak van de 
"meervoudige democratie" in de agendacommissie van 31 januari te bespreken. 
Op 22 december lag er het idee om een bijeenkomst te organiseren met de raad en mensen die ieder 
raadslid zelf uitnodigt. Deze mensen zijn bij voorkeur geen trouwe volgers van fractie of de 
gemeenteraad. Zo zorgen we dat bij deze bijeenkomst ook een frisse blik van buiten naar binnen 
wordt gehaald. ("De Gôolse 100"). 
 
De afgelopen maand is gebruikt om nog wat denkwerk te doen en is onder andere gesproken met  
Marije van den Berg, een zelfstandig adviseur en deskundige op dit gebied.  
 
Het basisidee is heel bruikbaar, maar om dit goed te doen is een goede voorbereiding noodzakelijk. 
Zo moet je onder andere zorgen dat je op zo'n dag een goed voorbereid gesprek kunt voeren, zodat 
de bijeenkomst ergens toe leidt en dat verwachtingen die gewekt worden bij zo'n bijeenkomst ook 
haalbaar zijn. Wij moeten o.a. wel kunnen leveren wat we afspreken, anders organiseren we juist dat 
mensen gaan afhaken in plaats van dat zij gaan meedoen.  
Het is belangrijk om bij dat voorbereidende onderzoek ook onze omgeving goed te betrekken, zodat 
we samen werken aan ons plan.  
 
Daarom is een aanpak bedacht waarbij wij eerst op onderzoek in de gemeenschap gaan. Een soort 
werkbezoeken. We kiezen een aantal thema’s en opgaven, zetten een ‘democratische bril’ op en 
kijken naar wat er allemaal gebeurt. Bij verenigingen, bij actiegroepjes, op een school, in het café, 
langs de lijn of in een buurt. Overal waar mensen samenkomen, er verschillende belangen zijn en 
mensen met elkaar ‘eruit moeten zien te komen’, is ‘democratie' te vinden.  Wij willen er willen 
erachter komen wat voor de mensen in Goirle belangrijk is in ‘samen eruit komen en samen vooruit 
komen’. Wat zijn de ‘democratische waarden’ in Goirle? Op basis daarvan gaan we samen een 
verbeter- en ontwikkelagenda maken. 
 
Wij stellen daarom het volgende voor (met een ruw en ambitieus tijdspad): 

1. Voorwerk:  
Thema's bepalen, krachtenveld in beeld brengen, voorstel maken voor onderzoeksplekken: 
Het liefst samen met een paar raadsleden (februari)  

2. Voorbereiding in/met de raad 
De gesprekken die wij gaan voeren  moeten goed voorbereid zijn. De raad moet hierin 
gebriefd worden, maar we moeten samen ook scherp krijgen wat we precies van de 
Goirlenaren willen weten. Ook kunnen we daarbij aandacht besteden aan hoe we op de 
beste manier deze gesprekken voeren.  (maart) 
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3. Op zoek in de gemeenschap 
Wij (raadsleden, maar mogelijk ook met collegeleden en aangevuld met een aantal 
ambtenaren) gaan op onderzoek in de gemeenschap (eind maart). 

4. Terug naar binnen: voorbereiden slotbijeenkomst, opzet voor ontwikkelagenda 
Een kleine groep vertaalt de opbrengst naar een concept-ontwikkelagenda (april) 

5. Bijeenkomst met burgers:  
Spiegelen met de gemeenschap in een grote slotbijeenkomst en samen de democratische 
verbeter- en ontwikkelagenda vaststellen. 
Daarbij nodigen we uiteraard gesprekspartners uit eerste ronde uit, wat we kunnen 
aanvullen met mensen die door de raadsleden worden uitgenodigd (bij voorkeur "frisse" 
Goirlenaren die geen trouwe volgers van de raad zijn) (eind april) 

 
Opbrengst van het traject: 

• een sterkere verbinding tussen de gemeenschap en de gemeenteraad; en we hebben onze 
gedeelde democratische waarden duidelijk in beeld. 

• een concrete verbeter- en ontwikkelagenda voor de raad en misschien ook wel voor groepen 
en groepjes in Goirle, en het liefst al direct wat verandering.  

• een schets van democratische experimenten uit den lande (bijvoorbeeld van de Democratic 
Challenge of andere initiatieven) die passen binnen die ontwikkelagenda.  

 
Verdere besluitvorming 
Het is goed om deze aanpak ook door de hele raad te laten bevestigen. Daarnaast zijn er kosten 
gemoeid met deze aanpak, die niet vooraf zijn geraamd in de begroting.  
Voorstel is dat de aanpak nu samen met Marije van den Berg, de externe deskundige, verder wordt 
uitgewerkt. Waarbij wij in de commissie Algemene Zaken van 15 februari de stand van zaken 
bespreken en in de raad van 7 maart dan de aanpak én een voor deze aanpak benodigd budget 
vaststellen. 
 
Vragen aan de agendacommissie: 

1. Kunt u instemmen met deze aanpak? 
2. Zo ja, welke raadsleden willen helpen met de voorbereiding? 


